

# Bouby Rombaldi, cheville ouvrière de Crans-Montana



Bouby Rombaldi passed away this summer; just a few months after a book paying tribute to his extraordinary life had come out. Bouby Rombaldi, a sporty youngster, played tennis and hockey, but it was on his skies that he excelled. He took part in the Saint-Moritz Olympic Games, but his career came to an end with a serious injury when he was only 26 years old. He was nominated at the head of the Swiss women's team in 1952, where, with them, he obtained exceptional results.

## A legendary sense of hospitality

Bouby was also a true gentleman. His sociable nature, his warm welcome, both on the slopes and in his sports shop, led him to rub shoulders with the great personalities of this world and the stars of his time and to transform Crans-Montana into a temple of glamour up until the end of the 80s. Through his numerous journeys, especially to the United States, he also carried the image of the resort far beyond the frontiers. In 1987, he was one of the key actors of the World Championships that were organised in Crans-Montana, which turned out to be a national triumph with fourteen Swiss medals. As a visionary, he had already designed the ski runs in a very modern way.

The book, "Signé Bouby", signed by Joël Cerutti, Patrick Nordmann and François de Michelis, tells the story, through a multitude of anecdotes, of the life of Alfred-Germain "Bouby" Rombaldi, whose Italian father and Valais mother managed to personify the Haut-Plateau and its beauty within someone who was to become one of its greatest ambassadors. •

par Isabelle Bagnoud Loretan

Bouby Rombaldi s'est éteint cet été, quelques mois après la parution d'un livre rendant hommage à son parcours extraordinaire. Gamin sportif, Bouby Rombaldi a pratiqué le tennis et le hockey mais c'est sur les skis qu'il était le meilleur. Il participe aux Jeux olympiques de Saint-Moritz mais sa carrière s'arrête avec une grave blessure alors qu'il n'a que 26 ans. Nommé à la tête de l'équipe de Suisse féminine en 1952, il aligne, avec elle, d'exceptionnels résultats.

## Un sens de l'accueil légendaire

Bouby était aussi un vrai gentleman. Son entregent, son sens de l'accueil, sur les pistes comme dans son magasin de sport, l'ont amené à côtoyer les grands de ce monde et les stars de son époque et transformer Crans-Montana en haut-lieu du glamour jusqu'à la fin des années 80. Par ses nombreux voyages aussi, notamment aux Etats-Unis, il a véhiculé l'image de la station bien au-delà des frontières. En 1987, il est l'un des personnages clés des Championnats du monde organisés à

Crans-Montana qui tournent au triomphe national avec quatorze médailles suisses. En visionnaire, il avait dessiné les pistes de façon déjà très moderne.

Le livre «Signé Bouby» de François de Michelis, Patrick Nordmann et Joël Cerutti raconte à travers de multiples anecdotes le parcours d'Alfred-Germain «Bouby» Rombaldi, de père italien et de mère valaisanne qui a su incarner le Haut-Plateau et ses beautés et devenir l'un de ses plus grands ambassadeurs. •

